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Protokół nr XXXV/17 

z obrad XXXV sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 28 grudnia 2017 r. 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

 

− OTWARCIE OBRAD XXXV SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXV sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 28 grudnia 2017 roku o godz. 10.00 

 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 14 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Nieobecny Radny Janusz Łojko – nieobecność usprawiedliwiona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: 

Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, 

Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Sekretarz Gminy Danutę Żygadło,  

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską 
Radcę Prawnego Patrycję Rybak – Dębińską, 
Przedstawicieli prasy, gości  

Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, przed przystąpieniem do porządku obrad, 

jaki otrzymali radni poinformował, iż pismem z dnia 19 grudnia 2017 r., które wpłynęło 

w dniu 22 grudnia 2017 r., Związek Gmin Dolnej Odry przekazał Radzie Gminy uchwałę Nr 

20/2017 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 14 grudnia 2017 r., w sprawie 

wprowadzenia zmian w Statucie Związku Gmin Dolnej Odry. 

W związku z powyższym Rada Gminy może w formie uchwały, wnieść sprzeciw w stosunku 

do uchwały zmieniającej Statut Związku Gmin Dolnej Odry w terminie 30 dni od doręczenia 

uchwały. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zaproponował 

wprowadzenie do porządku obrad punktu odnośnie wyjaśnienia zmian w Statucie przez Wójta 

Gminy, który uczestniczył w Zgromadzeniu oraz przedyskutowanie i zajęcie stanowiska przez 

Radę Gminy w przedmiotowej w sprawie. 

 

Porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy Stargard, jaki otrzymali radni, przedstawiał się 
następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXIV/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 

30 listopada 2017 r. 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2018  
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po uprzednim: 

‒ przedstawieniu projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy 

‒ odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji 

‒ ustosunkowaniu się Wójta Gminy do opinii i wniosków 

‒ debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie  

‒ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Stargard na lata 2018 – 2028  

5. Podjecie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w przedmiocie realizacji zadań 
w zakresie przyjmowania osób w stanie nietrzeźwym dowiezionych z terenu Gminy 

Stargard oraz sprawowania opieki nad tymi osobami do czasu ich wytrzeźwienia przez 

Miejską Izbę Wytrzeźwień w Szczecinie 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. 

7. Plany pracy komisji na rok 2018 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 2018 

9. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według programu na 2017 

Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

10. Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy Stargard 

Informację przedstawia Przewodniczący Rady Gminy 

11. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

12. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych  

14. Wolne wnioski i zapytania 

15. Sprawy różne  

16. Ustalenie terminu następnej sesji 

17. Zamknięcie obrad sesji 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał radę o wyrażenie zgody na 

wprowadzenie do powyższego porządku obrad proponowanej zmiany i dodanie po punkcie 8 

punktu 9 o treści „Stanowisko Rady Gminy w sprawie Uchwały Nr 20/2017 Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 14 grudnia 2017 r., w sprawie wprowadzenia zmian 

w Statucie Związku Gmin Dolnej Odry”. 

Radni jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, zgodę wyrazili. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXV 

sesji Rady Gminy Stargard, po zmianie, który przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXIV/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 

30 listopada 2017 r. 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2018  

po uprzednim: 

‒ przedstawieniu projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy 

‒ odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków Komisji 

‒ ustosunkowaniu się Wójta Gminy do opinii i wniosków 

‒ debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie  

‒ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Stargard na lata 2018 – 2028  

5. Podjecie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w przedmiocie realizacji zadań 
w zakresie przyjmowania osób w stanie nietrzeźwym dowiezionych z terenu Gminy 

Stargard oraz sprawowania opieki nad tymi osobami do czasu ich wytrzeźwienia przez 

Miejską Izbę Wytrzeźwień w Szczecinie 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. 

7. Plany pracy komisji na rok 2018 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 2018 

9. Stanowisko Rady Gminy w sprawie Uchwały Nr 20/2017 Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 14 grudnia 2017 r., w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Związku Gmin Dolnej Odry. 

10. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według programu na 2017 

Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

11. Ocena udziału radnych w pracach Rady Gminy Stargard 

Informację przedstawia Przewodniczący Rady Gminy 

12. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

13. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

14. Odpowiedzi na interpelacje radnych  

15. Wolne wnioski i zapytania 

16. Sprawy różne  

17. Ustalenie terminu następnej sesji 

18. Zamknięcie obrad sesji 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, zapytał o uwagi i wnioski do 

odczytanego porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy Stargard. 

Radni uwag i wniosków nie zgłosili. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, przeszedł do 

kolejnych punktów porządku obrad. 

 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXIV/17 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 30 LISTOPADA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXIV sesji Rady Gminy z dnia 30 listopada 2017 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXIV 

sesji Rady Gminy z dnia 30 listopada 2017 r. 

 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD PO WPROWADZENIU ZMIANY  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za”, 

„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy 

Stargard i według tego porządku obradowała. 

 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

 

AD 3. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXV/243/17 W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU 
GMINY STARGARD NA ROK 2018 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zgodnie z procedurą przystąpił do 

procedowania nad przyjęciem projektu uchwały budżetowej na rok 2018 i poinformował, że 

projekt budżetu został złożony przez Wójta, a komisje omawiały projekt na posiedzeniach. 

Kontynuując swoją wypowiedź Przewodniczący Rady Gminy zgodnie z przepisami zapoznał 

Radę z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie to jest z następującymi 

dokumentami: 

− Uchwałą Nr CCCLXXV.672.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 11 grudnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 

– 2028 – opinia pozytywna z zastrzeżeniem oraz uwagami, 

− Uchwałą Nr CCCLXXV.673.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 11 grudnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 

budżetowej gminy Stargard na 2018 rok – opinia pozytywna z zastrzeżeniem oraz uwagami, 

− Uchwałą Nr CCCLXXV.674.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 11 grudnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu przedstawionego w projekcie budżetu gminy Stargard na 2018 rok – opinia 

pozytywna z zastrzeżeniem. 

Powyższe Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

stanowią odpowiednio załączniki nr 3, nr 4 i nr 5 do niniejszego protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

oraz opinię Komisji Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Stargard na rok 2018 (odpowiednio opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

stanowi załącznik nr 6, a opinia komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinię komisji wiodącej tj. Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Stargard na rok 2018, i opinia ta stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Następnym odczytanym dokumentem przez Przewodniczącego Rady było Zarządzenie Nr 

227/17 Wójta Gminy Stargard z dnia 20 grudnia 2017 r., wyrażające stanowisko wobec 

projektu uchwały budżetowej gminy Stargard na 2018 rok, które to zarządzenie stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu wspólnym komisji, które odbyło się 
półgodziny wcześniej przed obradami sesji, Skarbnik Gminy dokładnie omówiła 

autopoprawki i odczytał zarządzenia tj.:  

− Zarządzenie Wójta Gminy Stargard Nr 229/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Gminy Stargard na 2018 r., które stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

− Zarządzenie Wójta Gminy Stargard Nr 230/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028, które stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań do powyższych zarządzeń Przewodniczący Rady kolejno już nie 

odczytując całej treści zarządzeń poddał je pod głosowanie, a mianowicie: 

− Zarządzenie Wójta Gminy Stargard Nr 229/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Gminy Stargard na 2018 r. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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Przyjęła zarządzenie Nr 229/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie autopoprawki do projektu 

uchwały budżetowej Gminy Stargard na 2018 r., które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

− Zarządzenie Wójta Gminy Stargard Nr 230/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
Przyjęła zarządzenie Nr 230/17 z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 

2018 – 2028, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Do przedstawionych i omówionych wyżej wymienionych dokumentów przez 

Przewodniczącego Rady, radni uwag i pytań nie zgłosili. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt 

uchwały Nr XXXV/243/17 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2018 

i poprosił o dyskusję. 
Głos zabrał Radny Mariusz Sikorski, zwracając się do Wójta Gminy, by krótko 

komentować przedstawiony projekt budżetu. Radny Sikorski kontynuując swoją wypowiedź 
stwierdził: iż nie uważa by budżet był zły, jest bardzo ambitny z jedną uwagą, brakuje w nim 

realnych środków na rozbudowę szkoły w Grzędzicach. Jednak wierzy że budżet jako 

dokument żywy spowoduje to, że środki się znajdą, ponieważ wiadomo jak jest to zadanie 

bardzo pilne. Jednocześnie Radny powiedział, że będzie głosował za przyjęciem budżetu, z tą 
uwagą, że wierzy, iż jednak to zadanie zostanie zrealizowane. 

Następnie z uwagi na brak innych pytań i uwag Przewodniczący Rady Gminy Edward 

Kosmal poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXV/243/17 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Stargard na rok 2018 wraz z wcześniej przyjętą do tego projektu 

autopoprawką. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXV/243/17 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 

2018, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Projekt budżetu Gminy Stargard na 2018 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

AD 4. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXV/244/17 W SPRAWIE UCHWALENIA 
WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY STARGARD NA LATA 2018 – 2028 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2028 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały wraz z wcześniej przyjętą do tego projektu autopoprawką. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę Nr XXXV/244/17 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXV/245/17, W SPRAWIE ZAWARCIA POROZUMIENIA 
W PRZEDMIOCIE POWIERZENIA REALIZACJI ZADAŃ W ZAKRESIE PRZYJMOWANIA 
OSÓB W STANIE NIETRZEŹWYM DOWIEZIONYCH Z TERENU GMINY STARGARD 
ORAZ SPRAWOWANIA OPIEKI NAD TYMI OSOBAMI DO CZASU ICH WYTRZEŹWIENIA 
PRZEZ MIEJSKĄ IZBĘ WYTRZEŹWIEŃ W SZCZECINIE 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXV/245/17, w sprawie zawarcia porozumienia w przedmiocie 

powierzenia realizacji zadań w zakresie przyjmowania osób w stanie nietrzeźwym 

dowiezionych z terenu gminy Stargard oraz sprawowania opieki nad tymi osobami do czasu 

ich wytrzeźwienia przez Miejską Izbę Wytrzeźwień w Szczecinie, która stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. 

 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXV/246/17 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 
2017 R. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXV/246/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r., która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD 7. i AD 8. PLANY PRACY KOMISJI NA ROK 2018 oraz PROJEKT UCHWAŁY 
NR XXXV/247/17 W SPRAWIE PLANU PRACY RADY GMINY I JEJ KOMISJI NA ROK 
2018. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały oraz 

poinformował o sprostowaniu w niniejszym projekcie omyłki pisarskiej w planie pracy Rady 

Gminy, że w nazwie instytucji zamiast „Agencji Nieruchomości Rolnych” będzie „Krajowy 

Ośrodek Wsparcia Rolnictwa”,  oraz przypomniał, że plany pracy komisji zostały opracowane 

na posiedzeniach. 

 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 
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• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXV/247/17 w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 

2018, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

AD 9. STANOWISKO RADY GMINY W SPRAWIE UCHWAŁY NR 20/2017 
ZGROMADZENIA ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY Z DNIA 14 GRUDNIA 2017 R., 
W SPRAWIE WPROWADZENIA ZMIAN W STATUCIE ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Wójta Gminy o przedstawienie 

i omówienie zmian w Statucie Związku Gmin Dolnej Odry. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz wyjaśnił, że Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej 

Odry w dnia 14 grudnia 2017 r., podjęło uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Związku Gmin Dolnej Odry, a w terminie 30 dni od otrzymania niniejszej uchwały rada 

gminy będąca członkiem Związku, może wnieść sprzeciw w formie uchwały. Następnie Wójt 

wyraził, iż osobiście nie widzi powodów by wnosić sprzeciw do tego Statutu. 

Wójt poinformował, że radni otrzymali kopię dokumentów zarówno przedmiotowej uchwały 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry wraz z uzasadnieniem oraz Statut Związku Gmin 

Dolnej Odry w dotychczasowym brzmieniu. 

Następnie omówił zmiany, jakie wprowadza w Statucie uchwała nr 20/2017 z 14 grudnia 

2017 r. Wśród najważniejszych zmian wymienił punkt dotyczący uczestniczenia organu 

wykonawczego gminy w Zgromadzeniu Związku oraz sposób rozliczeń finansowych 

w przypadku wystąpienia albo usunięcia członka ze Związku. Pozostałe zmiany są bardziej 

porządkowe. Jest także zapis dotyczący wykreślenia gminy Chojna i gminy Przelewice z listy 

członków Związku. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o zadawanie pytań. 

Zabierając głos Radna Wiesława Kuśnierz, wyraziła swoje oburzenie, w związku z tym, 

iż materiały w przedmiotowej sprawie radni otrzymali w dniu dzisiejszym, oraz, że można 

było te dokumenty dostarczyć radnym wcześniej, aby mogli je dokładnie przeanalizować. 
Wobec powyższego radna stwierdziła, że nie ma możliwości zajmowania stanowiska 

w sprawie opierając się tylko i wyłącznie na przejrzeniu dokumentów.  

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że pośpiech w tym przypadku 

spowodowany jest ograniczeniem czasowym. Na zajęcie przez radę stanowiska w tej sprawie 

jest 30 dni, a termin, w którym Rada Gminy Stargard powinna wyrazić stanowisko upływa 

z dniem 20 stycznia 2018 r. i do tego czasu, w przypadku sprzeciwu należy podjąć uchwałę. 

Radna Wiesława Kuśnierz podkreśliła, że nie uważa by Statut był zły, lecz brak możliwości 

zapoznania się z dokumentami. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że zaistniała sytuacja jest 

spowodowana ograniczeniem w czasie. W zależności od stanowiska Rady, istnieją dwie 

możliwości. W przypadku braku sprzeciwu tak zwana milcząca zgoda lub w przypadku 

sprzeciwu podjęcie w terminie uchwały. 

Kolejno Radny Józef Tracz zgłosił propozycję z wnioskiem by zarządzić 15 minutową 
przerwę by móc zapoznać się z tymi uchwałami i wrócić do dyskusji.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przychylając się do wniosku zarządził 

przerwę. 
Następnie o godzinie 11.00, Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wznowił 

obrady sesji, po 20 minutowej przerwie. 
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W związku z wątpliwościami i tym, iż sprawa jest zbyt ważna oraz  wymaga dłuższego czasu 

na zapoznanie, Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zaproponował zwołanie 

sesji nadzwyczajnej na 12 stycznia 2018 r. 

Radny Józef Tracz zwrócił się z prośbą, by zwrócić się do Związku Gmin Dolnej Odry 

o szersze stanowisko czym się kierowano w sprawie zmian odnośnie wyboru 1/3 składu 

Zarządu spoza członków Zgromadzenia. 

Odpowiadając Zastępca Wójta Jerzy Makowski, który w związku z sugestią Radnego 

Józefa Tracza zaproponował, by w przypadku zwołania sesji zaprosić na nią przedstawiciela 

Związku Gmin Dolnej Odry. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zwrócił się do Wójta Gminy, który 

po przerwie przybył na obrady i zaproponował zwołanie sesji nadzwyczajnej oraz, aby na 

planowane obrady zaprosić przedstawiciela Związku Gmin Dolnej Odry, który udzieliłby 

wyjaśnień. 

Po uzgodnieniach Przewodniczący Rady Gminy zaproponował termin sesji na dzień 10 

stycznia 2018 r. i poprosił o pytania. 

Wobec braku innych pytań do powyższego tematu Przewodniczący Rady Gminy Edward 

Kosmal przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 

 

AD 10. OCENA REALIZACJI ZADAŃ INWESTYCYJNYCH I REMONTOWYCH WEDŁUG 
PROGRAMU NA ROK 2017 
 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji do oceny realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według 

programu na rok 2017, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 

20 grudnia 2017 r., zapoznała się i przeanalizowała informację dotyczącą inwestycji 

i remontów zrealizowanych w 2017 roku. Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą 
informację przyjęła. 

Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

 

AD 11. OCENA UDZIAŁU RADNYCH W PRACACH RADY GMINY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił informację dotyczącą udziału 

radnych w pracach Rady Gminy Stargard za 2017 rok. Informacja ta stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

Jednocześnie Przewodniczący Rady Gminy podziękował Radzie za wysoką frekwencję 
i aktywny udział w spotkaniach i posiedzeniach Rady. 

Radni uwag i pytań nie zgłosili. 

 

AD 12 INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 
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− 3 grudnia Kiermasz Bożonarodzeniowy w Grzędzicach zorganizowany przez Radę 
Sołecką Grzędzice oraz Stowarzyszenie „Grzędzice Jutra” 

− 4 grudnia Maraton Pisania Listów Amnesty International 2017 organizowany w Zespole 

Szkół Budowlano - Technicznych w Stargardzie, w którym uczestniczył Zastępca Wójta 

Jerzy Makowski  
− 5 grudnia odbył się konkurs na wolne stanowisko urzędnicze,  

− 7 grudnia odbyło się wspólne posiedzenie trzech komisji rady na temat budżetu na 2018 r.,  

− 8 grudnia Seminarium – podsumowanie Sportowego Turnieju Miast i Gmin 

w Międzyzdrojach, 

− 11 grudnia w sali konferencyjnej odbyło się spotkanie informacyjne w sprawie 

modernizacji linii elektroenergetycznej Morzyczyn – Recław, (w związku z brakiem 

frekwencji spotkanie zostanie powtórzone, Zastępca Wójta Jerzy Makowski poinformował, 

iż odbędą się dwa spotkania – w Grzędzicach i Żarowie, terminy zostaną ustalone i podane 

do wiadomości), 

− 12 grudnia w Starostwie odbyło się co miesięczne robocze spotkanie Prezydenta, 

Burmistrzów i Wójtów powiatu Stargardzkiego, 

− 13 grudnia odbyło się Walne Zgromadzenie Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego, 

− 14 grudnia odbyło się Walne Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie, 

− 16 grudnia w Barzkowicach po raz 14 odbyło się spotkanie wigilijne zorganizowane przez 

sołectwo oraz koło gospodyń wiejskich, 

− 18 grudnia w Ośrodku Administracji Szkół odbyło się spotkanie z przedstawicielami 

Kuratorium Oświaty w sprawie poprawy wyników kształcenia, w którym uczestniczył 

Zastępca Wójta Jerzy Makowski,  

− Zastępca Wójta, brał udział w spotkaniu wigilijnym Rady Miasta 

− Ponadto w przedszkolach, szkołach, odbywały się jasełka oraz spotkania opłatkowe: 

w szkole w Grzędzicach, w Gimnazjum, w przedszkolu w Pęzinie oraz w szkole 

w Małkocinie. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 

do informacji Wójta Gminy. 

Radni nie zgłosili pytań do informacji Wójta Gminy. 

 

AD 13. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że również uczestniczył 

w spotkaniach wigilijnych, na które był zapraszany. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie, z dnia 8 grudnia 2017r., z informacją, iż Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej na posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2017 r. wstępnie zbadało Uchwałę Nr 

XXXIV/240/17 Rady Gminy Stargard z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji w sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny 

i wobec wątpliwości co do zgodności z prawem przedmiotowej uchwały, w szczególności ze 

względu na rodzaj danych i oświadczeń przewidzianych w załącznikach do uchwały zostało 

wszczęte postępowanie w sprawie stwierdzenia jej nieważności. W przedmiotowym piśmie 

Kolegium poinformowało także o terminie ostatecznego badania uchwały w trakcie 

posiedzenia Kolegium Izby w dniu 20 grudnia 2017 r., oraz możliwości wnoszenia wyjaśnień 

i uczestniczenia przedstawiciela podmiotu, którego sprawa jest rozpatrywana. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po odczytaniu powyższego pisma poprosił 

Wójta o wyjaśnienie i spytał czy uczestniczył przedstawiciel Gminy w trakcie posiedzenia.  
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Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Jerzy Makowski, który poinformował, iż przedłożony 

radzie projekt uchwały według stanowiska Wójta był zgodny z prawem, natomiast teraz 

Regionalna Izba Obrachunkowa rozstrzygnie w sprawie zgodności przedmiotowej uchwały 

z przepisami prawa. Na chwilę obecna nie znamy informacji z rozstrzygnięciem i opinią 
w przedmiotowej sprawie, a jeżeli będzie już takie rozstrzygniecie to opinia ta zostanie 

przedstawiona radzie. 

 

AD 14. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH  
 

Brak interpelacji. 

 

AD 15. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
 

Brak wolnych wniosków i zapytań. 
 

AD 16. SPRAWY RÓŻNE 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, radnych o sprawy różne. 

Radni nie zgłosili spraw różnych, wobec czego Przewodniczący, udzielił, głosu mieszkance 

Grzędzic – Pani Annie Łączkowskiej reprezentującej Radę Rodziców szkoły w Grzędzicach, 

która zabierając głos pytała radnych na temat wiedzy odnośnie warunków lokalowych 

panujących w szkole w Grzędzicach, o plan rozbudowy i jego terminy, ponieważ w szkole 

panują bardzo trudne warunki lokalowe. Przedstawicielka Rady Rodziców wyraziła 

zaniepokojenie, odnośnie dalszych losów i przyszłości uczniów uczęszczających do szkoły, 

ponieważ ich liczba w ostatnich dwóch latach się podwoiła, a szkoła jest przepełniona. Nie 

ma warunków jeśli chodzi o pomieszczenie świetlicy. Pytała także o plan rozbudowy szkoły 

w terminach i kosztach. Kolejno pytała jakie są przewidziane rozwiązania w sytuacji gdy 

w następnych latach zwiększy się liczba dzieci. 

W trakcie wypowiedzi rozwiązała się dyskusja odnośnie zarówno tej konkretnej sytuacji 

szkoły w Grzędzicach, jaki i innych szkół na terenie gminy. 

Odnosząc się do wypowiedzi przedstawiciela Rady Rodziców, Radny Józef Tracz 

poinformował, iż nie jest przeciwny inwestycji rozbudowy szkoły, na co inni radni 

jednogłośnie odpowiedzieli, że nikt z radnych nie jest przeciwny inwestycji rozbudowy 

szkoły w Grzędzicach. 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski natomiast odpowiedział, że Rada Gminy 

o warunkach panujących w szkole została poinformowana pismem przez Panią Dyrektor. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, miedzy innymi, że rozwiązaniem 

może być wprowadzenie pełnej dwuzmianowości zajęć w szkole oraz w przypadku zajęć 
świetlicowych weryfikacja dzieci na nie uczęszczających. Jednocześnie wskazał także, 

iż zmiana przepisów oświatowych nie została odpowiednio dostosowana do panujących 

realiów i dofinansowana. Gmina posiada 5 szkół podstawowych, otrzymuje 6 mln dotacji 

i drugie tyle musi dołożyć ze swojego budżetu, a oprócz szkół są również inne zadania, które 

musi realizować, jak drogi. Wójt przypomniał, iż rozbudowa szkoły jest zaplanowana, na 

chwilę obecną, nie jest wiadomo kiedy znajdą się na nią środki finansowe. Poinformował 

o tym, że będzie szukać rozwiązania doraźnego odnośnie pomieszczenia świetlicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, odpowiadając na stawiane pytania 

wyjaśniał również jak w trudnej sytuacji znalazły się samorządy, po obowiązkach jakie 

reforma szkolnictwa na nie nałożyła. Zapewniał, że będzie starał się poszukać oraz pozyskać 
środki finansowe, na poprawę sytuacji w szkołach. 
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Słowem komentarza Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet, zwrócił uwagę, że trudne warunki panują także w szkole w Sownie oraz 

w szkole w Strachocinie, gdzie brakuje sal gimnastycznych. 

Natomiast Radny Mariusz Sikorski wyjaśnił, iż według niego sytuacja szkoły 

w Grzędzicach wymaga rozwiązania dwóch kwestii. A mianowicie zarówno rozbudowy 

szkoły jak i znalezienia do tego czasu doraźnego rozwiązania, chociażby w sprawie 

pomieszczenia świetlicy. 

Radna Wiesław Kuśnierz zaś odnosząc się do zaistniałej sytuacji powiedziała, że pytania nie 

powinny być kierowane do radnych, a zgodnie z kompetencjami do organu zarządzającego. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku 

innych spraw, przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

AD 17. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXVI sesji Rady 

Gminy Stargard, na dzień 10 stycznia 2018 r. o godz. 10.00, oraz termin wspólnego 

posiedzenia stałych komisji rady gminy również na dzień 10 stycznia 2018 r. przed 

planowaną sesją. 

Przed zakończeniem obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal 

złożył życzenia noworoczne. 

 

AD 18. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 
 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 11.55, zamknął obrady XXXV sesji 

Rady Gminy Stargard. 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 

 

 


